

الارتقاء
Raising the
 Bar for **بمستويات**
 الإعلام **Media** and
Gender والمساواة
Equality بين
 الجنسين





HE Mona Al Marri addressing the Arab Media Forum. © Government of Dubai Media Office.

UAE's media sector and explains why women in the country should "dream big".

You currently lead an entity that is entrusted with managing the media affairs of HH Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum. A few people might realise that you began your career as media and PR coordinator with Dubai Shopping Festival. What qualities helped you get to where you are today?

What has mainly driven me is the passion to contribute to the vision of the UAE and Dubai, and its leadership. From the beginning of my career, I had the privilege of being part of initiatives that created the foundation for the UAE and Dubai's incredible growth. Since those days, I was very passionate about telling our Nation's story to the world. And that led me to a career in media and strategic communication. Today, great stories continue to emerge out of Dubai – stories of economic and social achievements, visionary leadership, inclusive growth, tolerance and diversity, to name a few.

At the same time, consistent with the vision of HH Sheikh Mohammed bin Rashid, I've always been eager to contribute to the UAE's and Dubai's growth as a hub for global dialogue, where people from all over the world come together to exchange ideas on how we can shape a better world. This led to the conception of many high-profile events like the Arab Media Forum that has become the region's most prominent platform to discuss issues in the media industry. Out of passion also came commitment, because when you're passionate you want to do everything you can to make a difference. This



HH Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai, HH Sheikh Maktoum bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Deputy Ruler of Dubai, HH Sheikh Hamdan bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Crown Prince of Dubai and HE Mona Al Marri with member of the press. © Government of Dubai Media Office.

وتقديرًا لإنجازاتها، اختارها المنتدى الاقتصادي العالمي "قائدًا عالمياً شاباً" في العام 2014، وهو لقب يمنحه المنتدى احتفاءً بإسهامات أبرز القيادات الشباب حول العالم.

حول مسيرتها والنجاحات الكثيرة التي حققتها، ووجهة نظرها في تطور قطاع الإعلام الإماراتي، ودور المرأة ومكانتها في المجتمع، والكثير من القضايا تحدثت إلينا منى المرّي في هذه المقابلة:

تترأسين حالياً المكتب الإعلامي لحكومة دبي وهو منصب مهم لا سيما فيما يتعلق بإدارة سمعة مدينة عالمية مثل دبي، كما تتقلدين العديد من المناصب في مجال دعم وتمكين المرأة، ما هي المقومات التي ساعدتك لتحقيق هذه النجاحات؟

أشكر على هذا التمهيد، ولاشك أن ما وصلت إليه اليوم هو نتاج العديد من العوامل من أهمها البيئة الداعمة للمرأة التي نشأت في كنفها في بلد تعي قيادتها أهمية دور المرأة ولا تدخر جهداً في منحها الفرصة للتطور والنجاح، وذلك يقودني للعامل الثاني وهو شغفي بالمساهمة في تحقيق رؤية قيادتنا الرشيدة، فمنذ بداية مسيرتي المهنية، كان لي الشرف المشاركة في جملة من المبادرات التي كانت بمثابة حجر الأساس لعملية التنمية التي نري ثمارها حولنا اليوم. منذ تلك الأيام، كنت أضع أمامي هدفاً واحداً وهو نشر تجربة الإمارات ودبي إلى العالم، وهو ما شجعتني على دخول مجال الإعلام والتواصل الاستراتيجي. وما هي دبي اليوم بفضل رؤية قائدها، مستمرة بتصدير قصص نجاح رائعة إلى العالم في مختلف المجالات، وما تشهده قطاعاتها من نموّ شامل، إضافة إلى ما يتمتع به مجتمعها من تنوع وتسامح.



HE Mona Al Marri speaking at the World Government Summit in Dubai. © Government of Dubai Media Office.

سعادة منى غانم المرّي واحدة من الشخصيات الإعلامية المؤثرة ليس على المستوى المحلي فحسب، بل على مستوى المنطقة، وذلك بما حققته من إنجازات، وقدمته من مبادرات ساهمت في تعزيز البيئة الإعلامية في دولة الإمارات، بل أحدثت كذلك حالة من الحراك الإعلامي العربي؛ فعلى مدى نحو 17 عاماً، ساهمت المرّي في تأسيس نادي دبي للصحافة، الذي قدم للساحة الإعلامية العربية إنجازين مهمين هما: "جائزة الصحافة العربية"، وهي الأبرز اليوم في مجال الاحتفاء بالامتياز الصحافي في المنطقة، و"منتدى الإعلام العربي"، ذلك اللقاء السنوي الذي يستقطب أهم رموز الفكر والإعلام في المنطقة. وفي العام 2012، تقلدت منى المرّي، منصب المدير العام للمكتب الإعلامي لحكومة دبي، وأسست "براند دبي" الذراع الإبداعي للمكتب، علاوة على ترؤس "نادي دبي للصحافة" الذي ساهمت في تأسيسه في العام 1999 وهو الجهة التي تشرف سنوياً على العديد من الفعاليات الإعلامية المحلية والعربية، فضلاً عن دورها الرئيس في تطوير الاستراتيجية الإعلامية لدبي وإبراز إنجازاتها وترسيخ مكانتها على الصعيد الدولي.

وإضافة إلى مسؤولياتها الإعلامية، تخصصت منى المرّي جزءاً كبيراً من وقتها للعمل النسائي وتعزيز دور المرأة في المجتمع، فهي تترأس مجلس إدارة مؤسسة دبي للمرأة، إلى جانب شغلها لمنصب نائب الرئيس في كل من "مجلس الإمارات للتوازن بين الجنسين"، و"نادي دبي للسيدات".

An influential media leader in the Middle East, Her Excellency Mona Ghanem Al Marri is largely credited for strengthening the media environment in the UAE and the region.

Over the last 17 years, she has helped establish the Dubai Press Club [DPC], Arab Journalism Award, and Arab Media Forum – the largest annual gathering of media professionals in the region. In 2012, Al Marri took on the demanding role of Director General for the Government of Dubai Media Office, leading its two arms: Brand Dubai and DPC. By doing so, she has become responsible for shaping the Emirate's image at home and abroad.

Beyond media, Al Marri dedicates a considerable amount of time to women's empowerment, advocating for their advancement in all realms of life. In this domain, she spearheaded the creation of Dubai Women Establishment, which she currently presides over, alongside her roles as vice president of the UAE Gender Balance Council and Dubai Ladies Club. In recognition of her achievements, the World Economic Forum selected Al Marri as a 2014 Young Global Leader, an honour bestowed by the organisation to recognise the most distinguished young leaders from around the world.

In this in-depth interview with *Shawati'*, Al Marri reflects on her successful professional journey and how it has been intertwined with the country's growth. She also shares her outlook for the



HH Sheikh Hamdan bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum and HE Mona Al Marri with the UAE Gender Balance Council members. © Government of Dubai Media Office.

راشد آل مكتوم، رئيسة مجلس الإمارات للتوازن بين الجنسين، رئيسة مؤسسة دبي للمرأة، لتحقيق مزيد من النجاحات على صعيد مكانة المرأة الإماراتية عالمياً وتحسين موقع الإمارات في المؤشرات الدولية ذات الصلة بمكانة المرأة، إضافة إلى ترسيخ مكانة الدول في مجال التوازن بين الجنسين، وهو ما حققنا فيه نجاحات عالمية، لا سيما بعد إنجاز مهم تمثل في إطلاق مجلس الإمارات للتوازن بين الجنسين لدليل التوازن بين الجنسين، الذي يتضمن مبادئ توجيهية شاملة تساعد مؤسسات الدولة على إتاحة مزيد من الفرص للمرأة في مختلف ميادين العمل.

كيف تصفين الوضع الحالي لصناعة الإعلام في الإمارات العربية المتحدة مقارنةً بغيرها من الدول؟

أدركت الإمارات منذ تأسيسها أهمية قطاع الإعلام كركيزة أساسية لتنمية اقتصاد مبنية على المعرفة، ما أدى بالإمارات أن تكون اليوم الخيار الأول لكبرى الشركات الإعلامية العالمية الساعية لبناء قاعدة لها في المنطقة؛ لأنها ببساطة توفر كل الخدمات والإمكانيات والتسهيلات التي من شأنها أن تجعل هذا القطاع في تقدم مستمر.

تأتي الشركات العالمية إلينا لما تتمتع به دولة الإمارات من استقرار وانفتاح على العالم، ناهيك عن البيئة المحفزة بكل ما تشمل من عناصر الدعم التشغيلي والتنظيمي، كما تشجعها على ذلك سهولة تأسيس الشركات في وقت وجيز، وما يتوفر لها من بنية أساسية منطوية للإنتاج الإعلامي، فانطلاقاً من الإمارات، يمكن لشركات الإعلام العالمية استهداف الأسواق الإعلامية الأسرع نمواً والممتدة من أوروبا إلى شبه القارة الهندية.

Recently, the Gender Balance Council launched a Gender Balance Guide, comprising comprehensive guidelines to help UAE organisations ensure a gender-sensitive approach. Watching the emergence of new opportunities for women in the UAE as a result of these initiatives has been a heart-warming experience for me.

How would you describe the current state of the UAE's media industry compared to other media hubs around the world?

The UAE's leadership recognised very early that the media sector was a key foundation for the development of a knowledge-based economy. Today, the country is the first choice for global media giants seeking to set up a base in the region, simply because it offers one of the world's best enabling environments for media to flourish.

Global firms are attracted to the stability and market access that the UAE offers combined with financial and operational advantages and a supportive regulatory framework. They're also drawn to the ease of establishing a business and the superior media production infrastructure available to them. From the UAE, international media can effectively target some of the fastest growing media markets extending from Europe to the sub-continent. In addition, the UAE offers easy access to media talents and a great lifestyle. All this represents an unmatched value proposition for global media companies.

في الوقت نفسه، وتماشياً مع رؤية صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي، رعاه الله، لتحويل الإمارات ودبي إلى مركز للحوار العالمي وتلاقح الأفكار، كنت حريصة على ترجمة رؤية سموه من خلال إطلاق فعاليات ومبادرات تستقطب رموز الفكر والإبداع من مختلف أنحاء العالم، لكي تكون دبي الحاضنة لحوار شامل حول أفضل السبل لرسم ملامح عالم أفضل، وهو ما أدى إلى إطلاق مبادرة مهمة كمنتدى الإعلام العربي الذي أصبح اليوم المنبر الأبرز في المنطقة لمناقشة القضايا الإعلامية. ومن الشغف ولد الالتزام، فعندما يكون المرء شغوفاً بأمر ما، يقوم بكل ما بوسعه لإحداث فرق. وهو ما وجهني للعمل في نادي دبي للسيدات ومجلس التوازن بين الجنسين، عملاً على تحقيق رؤية القيادة الرشيدة في إيجاد بيئة تشعر المرأة بإمكانياتها، وتتيح لها الفرص للمساهمة في تنمية المجتمع جنباً إلى جنب مع الرجل.

شغلت مناصب قيادية وشاركت في عضوية مجالس إدارة العديد من المنظمات الرفيعة المستوى، وأشرفت على إطلاق العديد من المشاريع والمبادرات الهامة، ولقيت اعترافاً وتقديراً على المستويين المحلي والدولي. من بين كل هذه المحطات في مسيرتك، كيف تصفين اللحظات الأشبه بالحلم التي عشتها؟

إن ما وصلت إليه المرأة الإماراتية كان يمثل حلماً كبيراً ليس لي فحسب بل لكل امرأة إماراتية، ولولا أن الله قد منّ على الإمارات بقيادة تحترم وتقدر دور المرأة، لما تحققت الحلم وتحول

” بما أن الحظ قد حالفني لتقلد مناصب قيادية علياً ومؤثرة، أعتقد أن من واجبي العمل على دعم سائر السيدات في البلاد لتطوير أنفسهن كقائدات والمساهمة بدورهن في التنمية الوطنية 66.

إلى الحقيقة التي تعيشها المرأة الإماراتية اليوم، بفضل دعم وتشجيع مستمرين لا أجد ما يعبر عنهما أفضل من جهود وإسهامات سمو الشيخة فاطمة بنت مبارك رئيسة الاتحاد النسائي العام الرئيس الأعلى لمؤسسة التنمية الأسرية رئيسة المجلس الأعلى للأمومة والطفولة “أم الإمارات“.

نعم لقد كان عملي في مجال المرأة بما شهده هذا المجال من إنجازات عالمية، تجربة فريدة من نوعها، وعلى الرغم من كل ما تحققت من إنجازات إلا أننا مدعوون للعمل لتنفيذ توجيهات حرم سمو الشيخ منصور بن زايد آل نهيان، نائب رئيس مجلس الوزراء وزير شؤون الرئاسة، سمو الشيخة منال بنت محمد بن

is exactly what has driven my work in the Dubai Women Establishment and Gender Balance Council – realising the leadership's vision of creating an environment where women feel empowered and have equal opportunities to contribute to National development.

“ Having been fortunate to hold influential senior leadership positions, I believe it is my duty to support other women in the country to develop themselves as leaders and equally contribute to National development. ”

You have served on the boards of many prestigious organisations, overseen the establishment of major events, and received local and international recognition. Of all these milestones, what were the most surreal moments?

The work that I have done to support women's empowerment in the UAE has truly given me some of the most fulfilling and rewarding experiences. Having been fortunate to hold influential senior leadership positions, I believe it is my duty to support other women in the country to develop themselves as leaders and equally contribute to national development. My appointment as Vice President of the UAE Gender Balance Council by HH Sheikh Manal bint Mohammed bin Rashid Al Maktoum, and as Chairperson of the Board of Dubai Women Establishment enabled me to fully devote myself to this task.

Under the guidance of HH Sheikh Mohammed and HH Sheikh Manal, I'm leading many projects that seek to remove all barriers in the way of Emirati women so that they can excel. We're constantly reviewing practices and legislation to recommend new policies that support the growth, participation and wellbeing of women.

Ultimately, we seek to position the UAE as a global model for gender balance and an international benchmark for legislation. Because of our advocacy efforts, the UAE became the second country in the world after Norway to make it compulsory for corporations and government organisations to include women on their boards of directors.

المجتمع سواء كأم مسؤولة عن تربية الأجيال صانعة الحضارة أو كشريك للرجل في مختلف ميادين العمل وبما يتوافق مع طبيعتها واحتياجاتها.

ف لدينا العديد من الأمثلة التي بهرت العالم في هذا المجال، مثل أصغر وزيرة في تاريخ حكومات العالم معالي شفا المزروعى، وزيرة شؤون الشباب، وأول وزيرة للسعادة في العالم، معالي عهد الرومي، وتضم الحكومة الإماراتية تسع وزيرات، أي ما يعادل الثلث تقريبا. وقد أعلن صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، أنه يتوقع في المستقبل أن تتألف نصف الحكومة من النساء، كما تشغل المرأة حاليا مناصب مهمة كسفيرات للإمارات في دول مختلفة من العالم وإنه من دواعي اعتزاز المرأة الإماراتية أن يكون تمثيل دولتنا لدى الأمم المتحدة عبر سعادة السفيرة لانا نسيبة، المندوبة الدائمة لدولة الإمارات لدى المنظمة الدولية. ويكفي أن نعرف أن النساء يشكلن اليوم نسبة 66 في المئة من العاملين في الوظائف الحكومية، 30 بالمئة منهم يشغلن مراكز قيادية.

تشغلين أيضاً منصب نائب رئيس مجلس الإمارات للتوازن بين الجنسين، الذي يسعى من أجل تحقيق المشاركة المتوازنة بين الجنسين في مختلف مؤسسات الدولة. ماذا عن قطاع الإعلام في هذا السياق؟

هناك عدد كبير من الموهوبات اللواتي يخترن العمل في مجال الإعلام، كما لدينا العديد من خريجات الجامعات الإماراتية اللاتي يقرن الالتحاق بقطاع الإعلام، ولدينا مؤسسات إعلامية على درجة عالية من الحرفية والمهنية التي يمكنها توفير تدريب عالي المستوى لهن، ليكن من بين الوجوه والأسماء النسائية اللامعة في هذا القطاع، مثل منى بوسمره، رئيسة تحرير

balance. The 'Mother of the Nation' Her Highness Sheikhha Fatima was also great advocate for universal education for women in the 1970s, and thanks to her efforts, literacy rates for UAE women are among the highest in the world.

The UAE's leadership is highly supportive of women's empowerment and growth in the workplace. For senior women in the government sector, there are many role models to be inspired by. The youngest minister in the history of world governments is an Emirati – Minister of State for Youth Affairs, HE Shamma Al Mazrui. The world's first Minister of Happiness, HE Ohood Al Roumi is also a female member of the UAE cabinet. In total, the UAE has nine women ministers – almost one third of the entire cabinet. In the future, HH Sheikh Mohammed has said that he expects half the cabinet to consist of women. Several women currently serve as UAE ambassadors in countries around the world, and the UAE's representative in the United Nations is a woman.

Women have exceptional support from the leadership to advance in their leadership positions. HH Sheikh Mohammed bin Rashid was clear when he said: "Beware, men, lest women deprive you of all the leadership positions in the country!" Women now make up 66 per cent of government workers and 30 per cent of them are in leadership roles. Women in government organisations can be confident that they will receive the greatest support from the leadership and to grow in their careers.



HH Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum and HE Mona Al Marri attending a UAE Gender Balance Council meeting. © Government of Dubai Media Office.

شهد الإعلام المطبوع تراجعاً مستمراً في العقد الأخير. ما الذي يجب على الصحف والمجلات المطبوعة فعله برأيك للاستمرار؟

شهد العالم في السنوات الماضية ظهور ما أصبح يسمى بالإعلام الجديد أو الإعلام الرقمي، وربما أسهم ظهور منصات التواصل الاجتماعي في تغيير مفاهيم الإعلام التقليدية بصورة جذرية، وهو ما يعكس التغير في الطريقة التي يتبعها الناس للحصول على الأخبار والمعلومات، فنسبة كبيرة من الناس حول العالم يفضلون متابعة المحتوى الإعلامي عبر الإنترنت، إما على أجهزة الكمبيوتر المحمولة، أو على الأجهزة اللوحية أو الهواتف الذكية، ما يعني أن الوسائل الإعلامية التقليدية بحاجة إلى تطوير في طريقة التعامل مع الأخبار والمحتوى الإعلامي بشكل يسمح لها بالاستمرار، من خلال تقديم محتوى مناسب، وتدريب العاملين في الصحف والمجلات على إنتاج محتوى رقمي جيد وسريع، وهو ما قامت به العديد من المؤسسات العريقة، التي أخذت بزمام المبادرة وللحاق بركب التغيير الرقمي لاستعادة جمهورها أو الحفاظ على متابعيها حول العالم.

كأحد الأسماء البارزة في مجال المرأة على مستوى دولة الإمارات، ما الرسالة التي توجّهينها إلى السيدات الطموحات الباحثات عن الفرص؟

أقول لهن "الإمارات بلد الفرص وبك سببني المستقبل"، فقيادتنا الرشيدة تحترم المرأة وتقدرها وتسعى كل يوم إلى تعزيز مكانتها كشريك رئيس في بناء المجتمع، كما أنها أعطت المرأة الفرصة لتثبت ذاتها وتتقدم في المناصب لتشغل أرفعها سواء في القطاع الحكومي أو الخاص؛ وعلى المرأة أن تكون على قدر الطموحات المعقودة عليها، وأن تعمل على تطوير ذاتها وتسعى لاكتساب المعارف والخبرات التي تعزز من أدوارها في

Print media has been on a continuous decline over the last decade. From your point of view, what will it take for print newspapers and magazines to survive?

We have been seeing a notable increase in digitisation of media, and that simply reflects the change in how people consume content. More people are viewing media content online, either on laptops, tablets or phones. In this shifting digital landscape, I believe it will become less and less viable for print media organisations to operate productively.

Therefore, a transition to digital is essential for the long-term survival of news media. To achieve this, newspapers and magazines will have to adopt a 'digital-first' or 'digital-centric' approach. This means reporters and editors should produce content that will be a good fit for digital platforms. It is essential that news media embrace the digital revolution to stay ahead of the game – we have already seen several newspapers and magazines across the world make a successful and profitable transition to digital.

As someone who has helped transform the role of women in the UAE, what would you tell senior women in government who feel discouraged or out of place because of their gender?

From a very early stage, the late Sheikh Zayed recognised that the UAE cannot become a leading country if half the Nation is left behind. He knew that nations cannot succeed if half of their human resources are not engaged. Because of his vision, the UAE is now a global role model for gender



HH Lt Gen Sheikh Saif bin Zayed Al Nahyan, Deputy Prime Minister of the UAE and Minister of Interior with HE Noura Al Kaabi, UAE Minister of Culture and Knowledge Development and HE Mona Al Marri during the Future of Media Retreat in Abu Dhabi. © Government of Dubai Media Office.



HH Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum with HE Mona Al Marri. © Government of Dubai Media Office.

ختاماً، ما الذي يجول في خاطرك عندما تفكرين بكلمة "ثقافة"؟ ما الذي تعنيه لك شخصياً؟

عندما أفكر في كلمة الثقافة، فأول ما يرد على خاطري هذا التنوع الكبير الذي يميز المجتمع الإماراتي الذي يضم بين جنباوته أكثر من 200 جالية من جنسيات مختلفة تعيش وتعمل في تناغم وانسجام كاملين، وبما أثمره هذا المزيج الفريد من تنوع ثقافي هائل، عزز من مكانة الإمارات كحلقة وصل رئيسية بين مختلف الشعوب والثقافات، وهو ما ينسجم مع طبيعة أهل الإمارات كشعب محب للخير والسلام. فالثقافة هي الجسر الذي يصلنا

تشكل سيدات الأعمال قوة نافذة في الإمارات العربية المتحدة. فبعض أهم المشاريع الريادية الواعدة في البلاد على رأسها إماراتيات.

of The National and Aysha Taryam Editor-in-Chief of Gulf Today.

Last year at the UN Secretary General's High-Level Panel on Women's Economic Empowerment, you said that the UAE had around 23,000 businesswomen running investments of nearly AED 50 billion. How does that make you feel?

Women entrepreneurs have become a powerful force in the UAE. Some of our country's most promising entrepreneurial ventures have been led by Emirati women. The success of these entrepreneurs is inspiring a new generation of Emirati female business owners. Just as with any other sphere of the economy or society, the UAE gives women entrepreneurs opportunities to dream big. Today, many of them are visionaries and are very determined to succeed.

What advice would you give to women who want to quit their full-time jobs and focus entirely on launching a start-up?

My advice to aspiring entrepreneurs is to follow

صحيفة "البيان"، ومينا العربي، رئيسة تحرير صحيفة "ذا ناشونال"، وعائشة تريم، رئيسة تحرير صحيفة "غلف توداي".

العام الماضي، لدى مشاركتك في اللجنة الرفيعة المستوى للأمين العام للأمم المتحدة بشأن التمكين الاقتصادي للمرأة، ذكرت أن في الإمارات العربية المتحدة ما يقارب 23 ألف سيدة أعمال تُوزن استثمارات تعادل حوالي 50 مليار درهم إماراتي. كيف تشعرين حيال ذلك؟

لاشك في أن سيدات الأعمال لهن دور كبير في المشهد الاقتصادي الإماراتي، فبعض أهم المشاريع الريادية الواعدة في البلاد على رأسها إماراتيات، وأقل ما يقال عن هذا النجاح الذي حققته هذه النخبة من السيدات إنه ملهم لجيل جديد من رائدات الأعمال الإماراتيات، وهذا إن دل على شيء فإنه يدل على أن الإمارات توفر للمرأة عناصر النجاح ليس في مجال العمل الحكومي فحسب بل في مختلف المجالات، وما دام هناك حلم وراءه رؤية وعزم على النجاح فلا بد أن يتحقق الحلم في بلد كالإمارات تسعى بشكل مستمر لإسعاد شعبها وتحقيق آماله.

ما النصيحة التي توجهينها للسيدات الراغبات في التخلي عن الوظيفة للتركيز على مشاريعهن الخاصة؟

اعتقد أن عليهن أن يتبعن طموحاتهن؛ فهن الأقدر على تحديد الهدف وطريقة التعاطي معه وتوقيت التحرك لتحقيقه، وأقول لكل منهن: اتبعي ما تجيدين وتجيبن فعله بشكل أفضل، فالتزامك بكل ما تجدين فيه حافظاً لك هو ما سيوصلك إلى النجاح في النهاية. ولتكن أحلامك كبيرة، فقيادتنا تدعم المرأة الساعية لتحقيق إنجازات كبيرة. خوضي غمار الأعمال بذكاء، وإن واجهت العقبات، لا تيأسي. وعندما تتحمسين حيال ما تقومين به، ستتمكنين من التغلب على أيّ تحديات، ولتعززي شغفك بالاطلاع على تجارب ناجحة حول العالم واستلهمي أسباب النجاح، واستوعبي الدروس المستفادة ممن سبقن إلى ذات المجال.

“Women entrepreneurs have become a powerful force in the UAE. Some of our country's most promising entrepreneurial ventures have been led by Emirati women.”

You are also Vice President of the UAE Gender Balance Council, which aims to achieve equal participation of both men and women in UAE organisations. How is the media sector performing in this area?

I see an increasing number of women considering careers in the media. In fact, many of the brightest young women graduating from the UAE's universities are joining the media sector, and they have numerous female role models to guide them. Some of the most prominent are Mona Busamra, Editor-in-Chief of Al Bayan, Mina Al-Oraibi, Editor-in-Chief



HE Mona Al Marri speaking at the Emirati Media Forum in Dubai. © Government of Dubai Media Office.

AD



HH Sheikh Maktoum bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum and HE Mona Al Marri with delegates from the Arab Media Forum. © Government of Dubai Media Office.

بالأحرين ويربطنا بماضيينا وتراثنا وحضارتنا، وهي المساحة التي تتلاقى فيها الأفكار من أجل تهيئة الظروف للإنسان كي يبدع ويبتكر ويتطور. والمشهد الثقافي في دولتنا ثري ومتنوع بتنوع روافده، وعلى الصعيد الحرفي للكلمة، أذكر كل الإنجازات التي حققتها الإمارات في مجالات الإبداع الأدبي والفكري والفني منذ القدم، والتي لا تزال حتى اليوم نكتشف ما احتوته حضارتنا القديمة من معالم الإبداع، فالاكتشافات المذهلة التي تمّ التوصل إليها في موقع "ساروق الحديد" الأثري وعمره أكثر من 3000 سنة، والأفكار الملهمة حيال أسلوب الحياة في تلك الحقبة، تثبت لنا أنّ قيم التسامح واحترام التنوع، حالها حال الابتكار والإبداع، لطالما كانت الملامح الأساسية لثقافة الإمارات على مر العصور. 🏆



HE Mona Al Marri speaking at the Arab Media Forum in Dubai. © Government of Dubai Media Office.

your passion and heart. Pursue the things that you do best and that you love the most. Your commitment to what you're passionate about will eventually bring you success. Secondly, dream big. The UAE's leadership is highly supportive of women who want to achieve big things.

Take intelligent risks. If there are setbacks, don't give up. When you have big dreams and are enthusiastic about what you're doing, you will be able to deal with any challenges that come your way.

Finally, what comes to your mind when you think of the word "culture"? What does it personally mean to you?

In many ways, culture is the lifeblood of a community. It defines our character, identity and values. The UAE has expressed its culture through values that include respect for diversity and tolerance of other cultures. The fact that people of more than 200 nationalities live in the UAE in harmony and peaceful coexistence reflects these values.

At the same time, our culture helps us understand our heritage. Being the connection to our ancestors, it defines the way we look at life and live it. The fascinating discoveries made at the 3,000-year-old archaeological site of Sarouq Al Hadid and the insights we have gained into their way of life showed us that the values of tolerance and respect for diversity, as well as innovation and creativity, were deeply ingrained in our culture since ancient times. 🏆